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Folketingets Indenrigs-  og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 3. december 2021.  

Spørgsmål nr. 18: 

”Hvordan vil ministeren sikre, at huslejenævnene har ressourcer nok til at løfte ikke 

alene deres eksisterende opgaver, men de opgaver, som følge af regeringens forlig om 

§ 5, stk. 2 i Boligreguleringsloven og i sammenskrivningen af lejelovene? Og påtænker 

ministeren at tilføre flere ressourcer til huslejenævnene?” 

Svar: 

Ift. spørgsmålet om ressourcer til huslejenævnene som følge af aftalen om initiativer 

mod kortsigtede investeringer i private udlejningsboliger henvises til besvarelsen af 

BOU alm. del spm. 348 (2020-2021). Svaret er vedlagt som bilag 1. 

For så vidt angår sammenskrivningen af lejelovene (L 47, L48 og L 49) skønnes der 

som udgangspunkt ingen eller ubetydelige merudgifter for kommunerne, herunder 

huslejenævnene, som følge af lovforslaget, og der vil derfor som udgangspunkt ikke 

være behov for at tilføre huslejenævnene ressourcer på baggrund heraf. Dog bemær-

kes, at det fremgår af L 48 om forslag til lov om boligforhold, at der ved den del af lov-

forslaget, som angår en styrkelse af fremlejetagernes rettigheder, forventes en merud-

gift for huslejenævnene på 50.000-150.000 kr. årligt. Der vil ske en forhandling 

herom med KL på sædvanlig vis. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

 

Bilagsoversigt 

Bilag 1 – Besvarelse af BOU alm. del spm. 348 (2020-2021) 

Sagsnr. 

2021-2261 

 

Doknr. 

471294 

 

Dato 

07-12-2021 

Offentligt
L 47 - endeligt svar på spørgsmål 18
Indenrigs- og Boligudvalget 2021-22
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